



### CAOPA commitment at the 'Our Ocean' Conference

During the Our Ocean Conference in Malta (5-7 October 2017), **The** African Confederation of Artisanal Fisheries Professional Organizations (CAOPA) committed to develop, in a **participatory, transparent and gender-sensitive** manner, one national - or where appropriate, regional - Plan of Action per year, for the implementation of the FAO Voluntary Guidelines for Securing Sustainable Small-Scale Fisheries in the Context of Food Security and Poverty Eradication. This commitment is undertaken in preparation of the International Year of Artisanal Fisheries and Aquaculture, to be held in 2022.

---

### L'engagement de la CAOPA à la Conférence 'Notre Océan'

Lors de la Conférence 'Notre Océan' à Malte (5-7 octobre 2017), la Confédération Africaine des Organisations Professionnelles de pêche artisanale (CAOPA) s'est engagée à développer, de manière **participative, transparente et sensible aux enjeux de genre**, un plan d'action national - ou, le cas échéant, régional - par an, pour la mise en œuvre des directives volontaires de la FAO visant à garantir des pêches artisanales durables dans le contexte de la sécurité alimentaire et de l'éradication de la pauvreté. Cet engagement est pris en préparation de l'année internationale de la Pêche artisanale et de l'Aquaculture, qui se tiendra à 2022.

[caopa.peche@gmail.com](mailto:caopa.peche@gmail.com)